
Protokół nr 28/ 2016 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 24 listopada  2016 r. w godz. 16:00 –17:15  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                   

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta                                                                                                 

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                        

4. Małgorzata Włoskowska – naczelnik Wydz. AGP                                                                                  

5. Justyna Wołągiewicz – kierownik Ref. Urbanistyki                                                                                         

6. Honorata Rudnik – naczelnik Wydz. Spr. Społ.                                                                              

7. Alicja Jacewicz – naczelnik Wydz. OWiS                                                                                        

8. Monika Podziewska– naczelnik Wydz.BF                                                                                              

9. Anna Cyran – naczelnik Wydz. PO                                                                                             

10. Jerzy Gałązka – naczelnik Wydz. OSGK                                                                                               

11. Grzegorz Kochanowicz – Prezes PWiK                                                                      

12. Leszek Lewoc – dyrektor MOPS   

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 27/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 20 października 2016 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną 

osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach na 

lata 2017-2018. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań publicznych        

w zakresie oświaty i wychowania. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej na Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w  wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Wieloletniego planu rozwoju                        

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2016-2019. 



7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu pomiędzy ulicą Szpitalną a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach.  

8. Zaopiniowanie Informacji ws. projektu porozumienia z firmą Rutkowski Development sp.j.  

9. Zaopiniowanie Informacji ws. projektu porozumienia z firmą Belasz sp. z o.o. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 

2017 r. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości stawki 

opłaty prolongacyjnej. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień 

od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane                 

z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, 

sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych ogródków 

działkowych. 

15. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2016 rok.  

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016 –2030.                                                                                                      

17. Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący J. W. Murawko zaproponował aby dodać do porządku obrad kolejny punkt 

nr.17. Rozpatrzenie pisma  pracowników Muzeum Okręgowego w Suwałkach, a pkt. 18 Wolne 

wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 27/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 20 października 2016 r. 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 27/2016 

posiedzenia Komisji. Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że 

protokół przez Komisję, został przyjęty.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad przyjęciem  protokołu: 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na 

jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej                      

w Suwałkach na lata 2017-2018. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił zaplanowaną kwotę dotacji na działania Centrum, 

które przynosi pozytywne skutki społeczne. Zatrudnienie socjalne ma na celu pomoc osobom, 

które narażone zostały na wykluczenie społeczne i ze względu na swoją sytuację nie są własnym 

staraniem zaspokoić swoich podstawowych potrzeb życiowych i znajdują się w sytuacji 



powodującej ubóstwo oraz uniemożliwiającej i ograniczającej uczestnictwo w życiu zawodowym, 

społecznym i rodzinnym. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem 

Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach na lata 2017-2018. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań 

publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił zebranym zasady realizacji oraz udział Miasta 

Suwałki w kosztach ww. zadania, które określone zostaną w porozumieniu zawartym pomiędzy 

Gminą Suwałki a Miastem Suwałki. Przekazanie Gminie Suwałki zadań publicznych w zakresie 

oświaty i wychowania, polegających na realizacji przez dzieci i młodzież z terenu Miasta 

Suwałki obowiązku szkolnego w szkołach podstawowych i gimnazjach funkcjonujących na 

terenie Gminy Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w powierzenia Gminie 

Suwałki zadań publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej na Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.                                                                                                            

  

Prezydent Cz. Renkiewicz zreferował dlaczego nastąpi zmiana nazwy Ośrodka, a 

mianowicie dotyczy między innymi  80 % wydatków, które związane są z zadaniami na rzecz 

rodziny, pozostała część stanowią wydatki na pomoc społeczną. 

Radny W. Malesiński wniósł uwagę stylistyczną do uzasadnienia uchwały i tak w ostatnim 

zdaniu jest zapis „wdrożenia nowej nazwy” a powinno być „wdrożenie nowej nazwy”. 



Radny K. Korneluk zapytał co niesie za sobą jeszcze zmiana nazwy czy tylko koszty 

finansowe czy też zmiany statutu? Odpowiedział dyrektor J. Lewoc, iż nastąpią zmiany  

regulaminu organizacyjnego od stycznia 2017 roku. 

Radny Z.R. De-Mezer wniósł, iż w innych wieloletnich dokumentach czy aktach prawa 

miejscowego funkcjonuje nazwa MOPS w Suwałkach. Poprosił o przeprowadzenie  kwerendy              

w aktach prawa miejscowego i wszędzie tam gdzie funkcjonuje Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej, iż od 1 stycznia 2017 r. takiego ośrodka nie ma, w związku z tym każdy zapis w akcie 

prawa jest zapisem niewłaściwym.  Prezydent Cz. Renkiewicz,  odpowiedział, iż należy 

wprowadzić taki zapis i poprosił dyrektora L. Lewoca o  konsultacje z radcą prawnym oraz                  

o zamieszczenie odpowiedniego paragrafu w uchwale. Pan Prezydent wniesie ten  projekt 

uchwały z autopoprawką na obradach XXV sesji Rady Miejskiej.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej na Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie                              

w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz w związku z pojawieniem się projektu ustawy „Prawo wodne”, 

która ma obowiązywać od 1 stycznia 2017 r.  przedstawił wniosek Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji, w którym wnioskuje o przedłużenie czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf do końca marca  2017 roku.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania:  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –    7 radnych (jednogłośnie)                                                      

przeciw                                          –    0 

wstrzymało się od głosu                –    0 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie  

przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w  wodę                             

i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji                   

w Suwałkach Spółka z o.o. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Wieloletniego planu rozwoju                        

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2016-2019. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił plan rozwoju i modernizacji, który uwzględnia 



potrzeby miasta Suwałk i zawiera między innymi: zakres usług wodociągowo – kanalizacyjnych, 

przedsięwzięcia rozwojowo- modernizacyjne w perspektywie kilku lat, przedsięwzięcia  

racjonalizujące zużycie wody oraz odprowadzanie ścieków, nakłady inwestycyjne                          

w poszczególnych latach,  sposoby finansowania planowanych inwestycji.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

przyjęcia  Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                    

i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z o.o. na lata 2016-2019. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu pomiędzy ulicą Szpitalną a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Naczelnik Wydz. M. Włoskowska zreferowała przystąpienie do opracowania planu, które 

zostało wywołane wnioskiem Młodzieżowej Spółdzielni Mieszkaniowej w Suwałkach, któremu 

ustalenia obowiązującego planu nie dawały  możliwości realizacji zabudowy mieszkaniowej 

wielorodzinnej na własnym terenie z uwagi na ustaloną w planie nieprzekraczalną linię 

zabudowy. Ustalenia projektu planu są zgodne ze Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk. Przedstawiła i omówiła rozpatrzonych                       

9  uwag złożonych przez 4 osoby, w tym 4 uwagi nie zostały uwzględnione, są one opisane                    

w uzasadnieniu do  projektu uchwały.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pomiędzy ulicą Szpitalną                     

a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie Informacji ws. projektu porozumienia z firmą Rutkowski Development 

sp.j.  

Informacja  stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Głos zabrał prezydent Cz. Renkiewicz  przedstawił przedmiot porozumienia z firmą 

Rutkowski Development i po negocjacjach ustalono główne warunki porozumienia. Inwestor 

planuje zrealizować zespół budynków wielorodzinnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą, 

opracowuje dokumentację techniczną drogi wraz z kompletnym uzbrojeniem technicznym                      



i bezpłatnie przekaże ją na rzecz Miasta. Inwestor sfinansuje 30 % kosztów wykupu 

nieruchomości. Zostanie wybudowana droga w dwóch etapach, która  umożliwi obsługę 

komunikacyjną. Kolejnym zapisem w porozumieniu jest podwyższony wskaźnik miejsc 

parkingowych na poziomie 1,4 nastąpił za zgodą developera, który wyraża na to zgodę. Jeżeli 

developerowi będzie brakowało miejsc parkingowych na jego terenie, to będzie mógł 

wybudować na własny koszt miejsca parkingowe w pasie drogowym drogi 5KD lub w pasie 

zieleni od strony  ul. Utrata.  

Radny K. Korneluk  zadał pytanie odnośnie załącznika nr 2 dot. „miejsce lokalizacji 

kontenera wraz z zagospodarowaniem terenu” przy ul. Utrata. Prezydent Ł. Kurzyna 

odpowiedział, iż jest to działka, gdzie  Developer chce postawić swój kontener sprzedażowy, 

gdzie będzie odbywała się sprzedaż mieszkań dla osiedla, które będzie w tym miejscu 

powstawało.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Informacją:  

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała Informację w sprawie  projektu 

porozumienia z firmą Rutkowski Development sp.j.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie Informacji ws. projektu porozumienia z firmą Belasz sp. z o.o. 

Informacja  stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz  przestawił przedmiot porozumienia z firmą Belasz. Dotyczy to 

terenu położonego za Komendą Miejską Policji w Suwałkach. Umowa została wynegocjowana. 

Inwestor  zamierza przystąpić do budowy obiektu handlowo –usługowego wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą, zobowiązuje się do opracowania na swój koszt dokumentacji budowy drogi, 

zrealizuje budowę drogi (oraz  później nieodpłatnie przekaże Miastu). Miasto zobowiązuje się do 

pozyskania gruntów niezbędnych do realizacji budowy drogi oraz uzyskania pozwolenia na jej 

realizację oraz zobowiązuje się do uzyskania pozwolenia na jej użytkowanie. Strony mają 

wymienić się gruntami pod budowę drogi. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Informacją:  

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała Informację w sprawie  projektu 

porozumienia z firmą Belasz sp. z o.o. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

 

 



Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na 2017 r. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Skarbnik W. Stelamch przedstawił projekt uchwały, w którym wprowadzona jest jedna 

niższa stawka podatku od nieruchomości od gruntów niezabudowanych objętych  obszarem 

rewitalizacji. Obniżenie stawki nie będzie rodziło  skutków finansowych dla budżetu Miasta 

Suwałk w związku z faktem, iż w ewidencji podatkowej podatku od nieruchomości przedmioty 

opodatkowania dot. ww. stawki nie występują. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2017 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości 

stawki opłaty prolongacyjnej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Skarbnik W. Stelmach omówił wprowadzenie opłaty prolongacyjnej z tytułu odroczenia 

terminu płatności podatków, rozłożenia na raty podatków, odroczenia lub rozłożenia na raty 

zapłaty zaległości podatkowych stanowiących dochód Miasta Suwałki. Stawka opłaty 

prolongacyjnej jest równa obniżonej stawce odsetek za zwłokę. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

wprowadzenia oraz określenia wysokości stawki opłaty prolongacyjnej. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 

pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Głos zabrał Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawiając  ww. program, który jest 

kontynuacją dotychczasowej pomocy . W ramach tej pomocy de minimis Miasto chce zachęcać 

przedsiębiorców do inwestowania, do rozbudowy swoich  zakładów. W latach 2010-2016 

utworzono 137 miejsc pracy. Pomoc skierowana jest do małych, często rodzinnych firm i ma na 

celu udzielenie pomocy w rozwoju działalności gospodarczej  poprzez częściowe lub całkowite 

zwolnienie, na pewien okres, z podatku od nieruchomości budynków, budowli lub ich części 

jako: nowych inwestycji i utworzeniu nowych miejsc pracy, rozszerzenie istniejącej działalności 



gdzie zwolnienie obejmuje, po spełnieniu warunków.  

Skarbnik W. Stelmach dodał  informację dot. obowiązujących przepisów w sprawie  

zaległości podatkowych. Została wprowadzona stawka  500 zł. dla przedsiębiorców 

posiadających zaległości z tytułu podatków, opłat lokalnych i innych zobowiązań  wobec budżetu 

miasta Suwałk na ostatni dzień roku kalendarzowego, poprzedzającego powstanie  obowiązku 

podatkowego.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi 

na terenie Miasta Suwałk.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który stanowi zachętę w postaci  

zwolnienia z podatku do nieruchomości gruntów nowo zakupionych na własność od Parku 

Naukowo Technologicznego, wybudować budynki lub ich część oraz budowle. Tego typu 

inwestycje  będą zwolnione z podatku od nieruchomości na 3 lata jeśli zatrudni minimum 10 

miejsc pracy, 5 lat jeśli utworzy nie mniej niż 20 miejsc pracy i 8 lat jeśli utworzy nie mniej niż 

50 miejsc pracy. Przedstawił określone warunki, które należy spełnić. Skarbnik W. Stelmach 

wskazał przepisy prawne  zawarte w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 9 stycznia 2015 r., 

szczegółowo określają warunki udzielania zwolnień z podatku od nieruchomości oraz podatku od 

środków transportowych, stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. Miasto w projekcie 

uchwały przewiduje uzależnienie okresu zwolnienia z podatku od nieruchomości od ilości 

utworzonych w wyniku inwestycji miejsc pracy.  

 

Radny Z. R.De-Mezer wniósł uwagę do zapisu na stronie 4 i 5 projektu uchwały cytowany 

jest akt prawny komisji Unii Europejskiej, raz jest nazwany zaleceniem, raz rozporządzeniem. 

Prośba radnego  o utrzymanie  jednorodnego zapisu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

udzielenia zwolnienia od podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc 

inwestycyjną na inwestycję początkową.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  



Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 

dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych 

ogródków działkowych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który spowodowany jest licznymi 

wnioskami składanymi przez rodzinne  ogrody działkowe na dofinansowanie w formie dotacji, 

modernizacji lub budowy infrastruktury rodzinnych ogródków  działkowych. Ww. dotacja ma 

służyć realizacji celu publicznego związanego z zadaniem gminy, może być przeznaczona                    

w szczególności na budowę i modernizację infrastruktury ogrodowej, jeżeli wpłynie  to na 

poprawę warunków do korzystania z ROD przez działkowców, lub zwiększy dostępność 

społeczności lokalnej do tego ROD. 

Radny Z. R. De-Mezer polecił sprawdzenie zapisu we wszystkich podstawach prawnych 

zapisać konsekwentnie tekst jednolity. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu 

kontroli dotacji celowych dla rodzinnych ogródków działkowych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Skarbnik W. Stelmach zreferował zmiany w budżecie na 2016r., które wynikają  z analiz 

dotyczących dochodów budżetowych. Zmiany wprowadzane  do budżetu nie wpływają na wynik 

budżetu. Dokonywane są również zmiany i przesunięcia w zakresie wydatków, zarówno 

wydatków  w zakresie  zadań rządowych zleconych, jak również zadań na podstawie porozumień 

np. dotyczy to oświaty. Poinformował zebranych, że przygotowywane są autopoprawki do zmian 

w budżecie   i wszyscy radni otrzymają tuż przed Sesją informację wraz z załącznikiem, który 

będzie opisywał wszystkie zmiany.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

 

 



Ad pkt. 16 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Skarbnik W. Stelmach przypomniał zebranym, iż zmiany w Wieloletniej Prognozie są 

konsekwencją wprowadzanych zmian w  budżecie. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian           

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad pkt.  17                                                                                                                                  

Rozpatrzenie pisma pracowników Muzeum Okręgowego w Suwałkach.  

Pismo stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

Przewodniczący komisji radny J.W. Murawko poinformował, iż wszyscy radni otrzymali 

ww. pismo i poprosił p. Prezydenta aby odniósł się do tej treści.  

Głos zabrał Prezydent Cz. Renkiewicz informując  zebranych, iż pismo pracowników 

dotyczy wynagrodzeń. Przypomniał, iż w tym roku odbywały się spotkania z pracownikami                   

i dyrekcją Muzeum, na których uzgodniono kwestie finansowe. Ze złożonych deklaracji  miasto 

się wywiązało, zostały przekazane środki na podwyżkę wynagrodzeń, podwyżka została 

dokonana. Poinformował, iż został zatwierdzony plan finansowy Muzeum na 2017 rok.                    

Z dokumentów sporządzonych przez Muzeum wynika, że wynagrodzenia osobowe w roku 

przyszłym wzrosną o 6,2 % . Stwierdził, iż pracodawca nie informuje pracowników co założył w 

sowim planie finansowym. Pracownicy takiej wiedzy nie posiadają, nie wiedzą, że podwyżka jest 

ujęta  w planie finansowym Muzeum. 

Przewodniczący J.W. Murawko zgłosił wniosek do Prezydenta o przeprowadzenie audytu 

w trybie pilnym w Muzeum Okręgowym w Suwałkach.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że  ogląd sytuacji finansowej jest poprzez 

dokumenty przedstawiane przez jednostkę.  Ale jeśli będzie wniosek komisji to  wyśle kontrolę                  

z wydziału Audyt, która przeanalizuje i zweryfikuje dane. 

Wywiązała się dyskusja w przedmiotowej sprawie – Głos zabrali: 

Radny G. Gorlo wnioskował aby taka kontrola została przeprowadzona w drugim 

półroczu  2017 roku.  

 Radny Z. R. De-Mezer stwierdził, iż to nie radni mają wpływ na wynagrodzenie 

pracowników i na skalę podwyżek, tylko dyrektor jednostki. Radni mają instrument 

uchwałodawczy, ewentualnie kontrolny.  

 Radny K. Korneluk  przypomniał zebranym, że Komisja Rewizyjna w swoim planie 

kontroli założyła kontrolę w pierwszym kwartale 2017 roku w Muzeum Okręgowym                             

w Suwałkach. 



 Radny J. W. Murawko poprosił o przedstawienie wynagrodzeń w Muzeum.  

 Skarbnik W. Stelmach zaproponował  przeprowadzenie  kontroli na koniec bieżącego 

roku.    

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił wniosek formalny do przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej i zaproponował zmienić zakres kontroli, który brzmi ”Przeprowadzenie kontroli                 

w zakresie realizacji zadań statutowych”. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Z.R. De-Mezer 

odpowiedział, że nie będzie rekomendował zmiany zakresu, ponieważ kontrola  zadań 

statutowych jest szerszym elementem. Sprawy statutowe rozumiane jako także  sprawy 

finansowe.   

Radny W. Malesiński stwierdził, iż w piśmie pracowników jest postulat dot. osiągnięcia 

wynagrodzenia do średniej krajowej. Nie jest to zarzut, że płace nie są realizowane zgodnie                 

z ustawą.     

Prezydent Cz. Renkiewicz podsumował dyskusję i zaproponował komisji następujące  

rozwiązanie. W grudniu br. zostanie uwzględniona i przyjęta do  planu kontroli na przyszły rok 

kontrola w Muzeum Okręgowym w Suwałkach. Po zakończonej kontroli przedstawimy 

informację i wyniki oraz  przekażemy Komisji Finansowo – Budżetowej.   

 

Ad pkt.  18                                                                                                                                  

Wolne wnioski.  

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef Wiesław Murawko 
    

 

         Protokół sporządziła:       

 

            Elżbieta Polańska 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


